
استقبل رئيس اتحاد الغرف العربية، رئيس مجلس إدارة غرفة أبوظبي، رئيس اتحاد 
غرف التجارة والصناعة بدولة الامارات، محمد ثاني مرشد الرميثي، سفير جمهورية 
الأرجنتين خورخي أوجستين أرامباري، وذلك في مقر غرفة أبوظبي، بحضور محمد 
هلال المهيري مدير عام غرفة تجارة وصناعة أبوظبي، وعبد౫ಋ غرير القبيسي، نائب 

مدير عام الغرفة.
بين  الاقتصادية  العلاقات  وتعزيز  التجاري،  التعاون  سبل  بحث  إلى  الزيارة  وتهدف 

البلدين الصديقين.
وأكد الرميثي على الاستعداد التام لتكثيف مجالات التعاون المشترك بين مجتمعات 
الأعمال في كل من إمارة أبوظبي وجمهورية الأرجنتين، والعمل المتكامل من أجل 
حجم  إلى  مشيراً  أفضل،  مستويات  إلى  والاستثمارية  التجارية  بالعلاقات  الارتقاء 
الإمكانيات الاقتصادية التي يتمتع بها الجانبان، الأمر الذي يسهم في رفع معدلات 
أبوظبي  في  الخاص  والقطاع  الأعمال  بيئة  يخدم  بما  بينهما،  فيما  التجاري  التبادل 

والأرجنتين، مؤكداً سعي غرفة أبوظبي لإيجاد الفرص الاستثمارية المناسبة لأعضائها 
إمارة  في  التجارية  بالمناخات  للتعريف  الدؤوبة  جهودها  عن  فضلًا  الأرجنتين،  في 

أبوظبي وجلب الاستثمارات الأجنبية المباشرة.
الإمكانيات  كافة  بتقديم  الغرفة  بترحيب  الأرجنتين  جمهورية  سفير  أشاد  جانبه  من 
أبوظبي  غرفة  على  مقترحاً  بلاده،  مع  الاقتصادي  التعاون  مجالات  لدفع  المتاحة 
للتعريف بفرص الاستثمار وبيئة  التعاون في تنظيم منتدى لوفود تجارية أرجنتينية، 
الأعمال في أبوظبي لرجال الأعمال والمستثمرين من الأرجنتين، مما يسهم في توسيع 
الطبيعية في قطاع  الموارد  تعتمد على  أبوظبي، لاسيما وأن الأرجنتين  أسواقها في 
الاقتصاد الغذائي والثروة الزراعية والحيوانية، واهتمامها الكبير بعقد شراكات تجارية 

مع الشركات الإماراتية في مجالات الابتكار والتقنيات التكنولوجية. 
المصدر )صحيفة الخليج الاماراتية، بتصرف(

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

النشرة اليومية للاتحاد
14 تموز )يوليو( 2021

UAC DAILY MONITOR

الرميثي يبحث تعزيز افاق التعاون مع الأرجنتين 

Al-Rumaithi Discusses Strengthening Cooperation with Argentina

The President of the Union of Arab Chambers, Chairman of the Board 

of Directors of the Abu Dhabi Chamber, President of the Federation of 

Chambers of Commerce and Industry in the UAE, Muhammad Thani 

Murshed Al Rumaithi, received the Ambassador of the Argentine 

Republic, Jorge Agustin Armbari, at the headquarters of the Abu Dhabi 

Chamber, in the presence of Mohamed Helal Al Muhairi, Director 

General of the Abu Dhabi Chamber of Commerce and Industry, and 

Abdullah Ghurair Al Qubaisi, Deputy Director General of the Chamber.

The visit aims to discuss ways of trade cooperation and strengthening 

economic relations between the two friendly countries.

Al-Rumaithi stressed the full readiness to intensify the areas of joint 

cooperation between the business communities in both the Emirate 

of Abu Dhabi and the Argentine Republic, and the integrated work in 

order to raise trade and investment relations to better levels, pointing 

to the size of the economic potentials enjoyed by the two sides, which 

contributes to raising the rates of trade exchange. Between them, to 

serve the business environment and the private sector in Abu Dhabi and 

Argentina, stressing the Abu Dhabi Chamber's endeavor to find suitable 
investment opportunities for its members in Argentina, as well as its 

tireless efforts to publicize the business climate in the Emirate of Abu 

Dhabi and attract foreign direct investment.

For his part, the Ambassador of the Argentine Republic praised the 

Chamber’s welcome to provide all available possibilities to advance 

the fields of economic cooperation with his country, proposing the Abu 
Dhabi Chamber of Cooperation to organize a forum for Argentine trade 

delegations, to introduce investment opportunities and the business 

environment in Abu Dhabi to Argentine businessmen and investors, 

thus contributing to the expansion of its markets in Abu Dhabi, 

especially since Argentina depends on natural resources in the food 

economy, agricultural and livestock sectors, and has great interest in 

establishing commercial partnerships with Emirati companies in the 

areas of innovation and technological technologies.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)



لإنعاش  جديد  قانون  على  التونسي  البرلمان  صادق 
الاقتصاد التونسي وتسوية مخالفات سعر الصرف المثير 
للجدل، الذي يتضمن بالأساس تسوية لمخالفات الصرف 
بفتح  التونسيين  لكل  والسماح  والأفراد  للشركات  الأجنبي 

حسابات بالعملة الصعبة لأول مرة.
تتعلق  فصلًا   21 على  الجديد  القانون  مشروع  ويحتوي 
على  الجبائية  الأعباء  تخفيف  بينها  عدة؛  بمجالات 
الشركات  تمكين  الاستثمار من خلال  ودفع  المؤسسات، 

من إعادة تقييم عقاراتها حسب قيمتها الحقيقية، إلى جانب طرح الأرباح أو المداخيل 
المعاد استثمارها في رأسمال المؤسسات المصدرة كلياً.

كما يمكّن التونسيين من امتلاك عملة "بيتكوين" وفتح حسابات بنكية بالعملة الصعبة 
أو الدينار القابل للتحويل بتونس والحصول على قروض سكنية بنسبة فائدة ضعيفة 

تسدد على مدة أقصاها 40 سنة.

ويسمح هذا القانون للشركات بمختلف أصنافها بالحصول 
بسهولة على قروض لمواجهة المصاعب الاقتصادية، كما 
يسمح باستقطاب أموال أكبر من التجارة الموازية الخارجة 
الأنشطة  نصف  من  أكثر  تستوعب  التي  القانون  عن 

الاقتصادية.
الضريبية  تخفيفاً للأعباء  الجديد كذلك  القانون  ويتضمن 
وتسوية  العقاري  المجال  في  المستثمرين  على  الموظفة 
الرسوم  للشركات، مقابل دفع  مخالفات الصرف الأجنبي 
الواجبة وزيادة نسبة 10 في المائة. ويحفز هذا القانون الجديد أيضاً على تقليص الدفع 
نقداً، من خلال إضافة رسم نسبته 5 في المائة والتوجه أكثر إلى المعاملات بالبطاقات 

البنكية والشراء عبر الإنترنت.
المصدر )صحيفة الشرق الاوسط، بتصرف(

تونس تقر قانون جديد لإنعاش الاقتصاد 

The Tunisian parliament has approved a new law to revive 

the Tunisian economy and settle controversial exchange rate 

violations, which mainly includes settling foreign exchange 

violations for companies and individuals and allowing all 

Tunisians to open hard currency accounts for the first time.
The new draft law contains 21 chapters related to several areas; 

Including easing the tax burdens on institutions, boosting 

investment by enabling companies to re-evaluate their properties 

according to their real value, in addition to subtracting profits or 
reinvested incomes in the capital of fully exporting institutions.

It also enables Tunisians to own Bitcoin, open bank accounts 

in hard currency or convertible dinars in Tunisia, and obtain 

housing loans at a low interest rate, to be repaid over a maximum 

period of 40 years.

This law allows companies of all kinds to easily obtain loans to 

face economic hardships. It also allows attracting larger funds 

from the illegal parallel trade that absorbs more than half of 

economic activities.

The new law also includes easing the tax burdens imposed on 

real estate investors and settling foreign exchange violations for 

companies, in return for paying the due fees and increasing the 

rate of 10 percent. This new law also stimulates a reduction in 

cash payments, by adding a 5% fee and moving more towards 

bank card transactions and online purchases.

Source (Al-Sharq al-Awsat Newspaper, Edited)

Tunisia Passes a New Law to Revive the Economy

ارتفعت القيمة الإجمالية لأصول المصرف المركزي الاماراتي بحوالي %1.5 على 
أساس شهري في شهر مايو )ايار( الماضي، لتصل إلى 478.83 مليار درهم مقابل 
أصول  قيمة  في  الارتفاع  ووصل   .2021 أبريل  شهر  في  درهم  مليار   471.95

مايو  في  درهم  مليار   443.4 مقابل  أساس سنوي  المئة على  في   8 إلى  المركزي 
.2020

ونمت قيمة الأصول الأجنبية لمصرف الإمارات المركزي بحوالي 2.2 في المئة على 
أساس شهري، و4.2 في المئة منذ بداية العام إلى 402.34 مليار درهم.

وأظهرت الميزانية العمومية لمصرف الإمارات المركزي تواصل تراجع سلفيات وقروض 
البنوك من المركزي في مايو )ايار(، حيث سددت البنوك حوالي 1.73 مليار درهم 
من التزاماتها تجاه المر كزي، ليصل إجمالي ما سددته منذ بداية العام إلى حوالي 
6.37 مليار درهم. وليبلغ إجمالي ما سددته منذ شهر يوليو )تموز( 2020، وهو 

أعلى مستوى وصلت له قروض وسلفيات البنوك من المركزي نتيجة الجائحة، حوالي 
20.84 مليار درهم.

بداية  منذ  أقرها  التي  الدعم  خطة  ظل  وفي  قام  المركزي  الإمارات  مصرف  وكان 
أزمة كوفيد19- بتوفير قروض صفرية الفائدة للبنوك لمساعدتها على دعم العملاء 
المتضررين من الجائحة بقيمة 50 مليار درهم. لكن عودة النشاط الاقتصادي ساعدت 
على تقليص الحاجة للدعم، لتبدأ البنوك في سداد التزاماتها التي ارتفعت لتبلغ 44.72 

مليار درهم في شهر يوليو 2020.
مليار درهم   23.88 إلى حوالي  المركزي  للمصرف  البنوك  القروض على  ووصلت 
في نهاية مايو الماضي مقابل 25.61 مليار في أبريل وحوالي 30.25 مليار درهم 

في نهاية 2020.
المصدر )صحيفة الخليج الاماراتية، بتصرف(

نمو الاصول الاجنبية لمصرف الامارات المركزي 

The total value of the UAE Central Bank's assets increased 

by about 1.5% on a monthly basis in the month of May, to 

reach 478.83 billion dirhams, compared to 471.95 billion 

dirhams in April 2021. The increase in the value of the 

Central Bank's assets reached 8% on an annual basis, 

compared to 443.4 billion dirhams in May 2020.

The value of the foreign assets of the Central Bank of the 

Emirates grew by about 2.2 percent on a monthly basis, 

and 4.2 percent since the beginning of the year to 402.34 

billion dirhams.

The balance sheet of the Central Bank of the Emirates 

showed a continued decline in bank advances and loans 

from the Central Bank in May, as the banks paid about 

1.73 billion dirhams of their obligations to the Central 

Bank, bringing the total of what they have paid since the 

beginning of the year to about 6.37 billion dirhams. And 

the total amount that it has repaid since July 2020, which 

is the highest level that loans and advances to banks have 

reached from the Central Bank as a result of the pandemic, 

is about 20.84 billion dirhams.

And the Central Bank of the Emirates, in light of the 

support plan that it approved since the beginning of the 

Covid-19 crisis, had provided zero-interest loans to banks 

to help them support customers affected by the pandemic, 

at a value of 50 billion dirhams. However, the return of 

economic activity helped reduce the need for support, so 

that banks began to pay their obligations, which rose to 

44.72 billion dirhams in July 2020.

Loans to banks for the Central Bank amounted to about 

23.88 billion dirhams at the end of last May, compared 

to 25.61 billion dirhams in April and about 30.25 billion 

dirhams at the end of 2020.

Source (Emirati Gulf newspaper, Edited)

Growth in the Foreign Assets of Central Bank of Emirates


